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Finder ministeren det hensigtsmæssigt, at University College Lillebælt har 

besluttet, at Jelling læreruddannelse fremover skal være en 

»udskolingslæreruddannelse«, hvilket vil betyde, at der kun udbydes linjefag, 

som lærere i udskolingen underviser i, og at man som uddannet lærer fra 

Jelling dermed kun kan undervise i udskolingen, da fagene specialiseres 

herefter, hvilket også må siges at være et brud med princippet om én slags 

læreruddannelse til én slags folkeskole?

(Spm. nr. S 941).

Begrundelse

Udover bruddet med princippet om én læreruddannelse til én folkeskole  

finder spørgeren beslutningen problematisk, da nyuddannede med 

omlægningen kommer til at kæmpe om et mere begrænset udbud af 

stillinger. Skolerne, der i dag rekrutterer lærere fra Jelling læreruddannelse, 

vil få svært ved at få uddannede lærere til indskolingen. Herudover er der 

ikke belæg for, at ændringen vil føre til større optag, man kan med lige så 

god ret frygte, at færre vil vælge en uddannelse med færre (valg)muligheder.

På Folketingets formands vegne

Lovsekretariatet

Den 20. januar 2011

Svaret bedes sendt elektronisk til 
spørgeren på sfpevb@ft.dk og til 
Lovsekretariatet på lov@ft.dk.


